
 

Jarmark Dorotański 

25 czerwca 2023. Plac Jana Pawła II 
______________________________________________ 

________________ 

PARAFIA KATEDRALNA  
ŚW. JANA EWANGELISTY  

W KWIDZYNIE 

82-500 Kwidzyn,  
ul. Targowa 7,  

kancelaria@katedrakwidzyn.pl 
www.katedrakwidzyn.pl 

________________ 

MSZE ŚWIĘTE 

Niedziele i święta:  
7.30, 9.30, 11.00, 12.30, 18.00 
Dni powszednie: 7.00, 18.00 

Adoracja:  
Czwartek od godz. 17.00 

Spowiedź święta:  
od 6.45 i od 17.30 – 17.55 
______________________ 

KANCELARIA PARAFIALNA  

W okresie wakacyjnym: 
Piątek w godz. 15.00 – 17.00 
______________________ 

NUMERY TELEFONÓW: 

ks. Ignacy Najmowicz 
601 650 333  

ks. Marek Kubecki 
695 482 363 

ks. Krystian Krupa 
606 400 534 

ks. Andrzej Wierzba 
508 583 357 
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PROGRAM WYDARZENIA: 

 

11.00 BITWA REGIONÓW. PIKNIK Z PRODUKTEM 

POLSKIM 

11.30 TEATR MUZYCZNY „NASTROJE” 

 PIOTR SOLIWODA I GRZEGORZ JAWOROWICZ 

12.15 ANIMACJE DLA DZIECI 

13.00 WYSTĘP ZPT „POWIŚLE” 

13.30 ANDRZEJ KUBACKI – KONCERT 

 UCZESTNIK THE VOICE OF SENIOR 

14.30 KILKA SŁÓW O BŁ. DOROCIE 

15.00 POKAZY RYCERSKIE 

 RYCERSTWO ZIEMI SZTUMSKIEJ 

15.30 „WYRWANI Z NIEWOLI” 

 KONCERT EWANGELIZACYJNY 

16.30 PIKNIK Z PRODUKTEM POLSKIM 

 ROZSTRZYGNIĘCIE KONKURSU KULINARNEGO 

16.45 „ELVIS” – THE KING’S FRIENDS 

 KONCERT 
WYDARZENIA TOWARZYSZĄCE: 

Zbiórka na renowację organów katedralnych / 

animacje dla dzieci / namiot rycerski – nauka kaligrafii, 

kulinaria rycerskie / ogródki gastronomiczne / wystawa 

o historii organów Sauera 



JAK TO Z JARMARKIEM BYŁO… I MOŻE BĘDZIE 

 

- Księże Proboszczu, dlaczego odpust parafialny w takiej formie, poszerzony o 

Jarmark Dorotański, skoro do tej pory nie było to praktykowane? 

Ks. Ignacy Najmowicz: Tradycja tego typu wydarzeń sięga średniowiecznych 

katedr i miast, więc nie jest to novum. Czerpiemy inspirację z historii, by lepiej 

przeżywać teraźniejszość. Czas pandemii zubożył nasze społeczeństwo na wiele 

sposobów. Dochodzi do tego szereg innych zjawisk, które osłabiają wspólnotę 

parafialną. Parafia, jak każda społeczność, potrzebuje okazji do integracji, 

świętowania. Równolegle zaś, stanowimy ważny element w krajobrazie 

Kwidzyna i chcemy w ten sposób tworzyć jego współczesną kulturę. 

Chrześcijanie nie żyją w gettach. Jesteśmy częścią lokalnej społeczności. Mam 

więc nadzieję, że tego typu wydarzenia przyniosą dobro zarówno wspólnocie 

parafialnej, jak i miastu Kwidzyn. 

- Inflacja, wojna w Ukrainie, wyższe ceny… pojawić się może, jak przy wielu 

takich wydarzeniach pytanie, czy nie lepiej przeznaczyć środki materialne na 

inne cele? 

Ks. Ignacy Najmowicz: Owszem, przygotowując to wydarzenie, braliśmy pod 

uwagę wiele ograniczeń. Nie robimy tego na zasadzie „postaw się, a zastaw się”.  

Mając na uwadze potrzebujących, parafia wspiera takie osoby przez cały rok i 

nie jest to kosztem pomniejszenia tej pomocy. Od wielu lat poprzez działalność 

parafialnego Zespołu Caritas pomagamy ubogim. Są przecież organizowane 

paczki świąteczne, śniadania w okresie zimowym, wyjazdy dla dzieci. Gdy 

wybuchła pandemia wsparliśmy nasz kwidzyński szpital w niezbędne środki i 



sprzęt. Poprzez zbiórki pieniężne parafianie przyszli z pomocą mieszkańcom 

Ukrainy. Właśnie w tych wszystkich trudnych okolicznościach potrzebujemy 

siebie nawzajem. Jestem przekonany, że Jarmark Dorotański wychodzi 

naprzeciw potrzebom dzieci i dorosłych. Jest to podstawowa potrzeba ludzkich 

relacji, lepszego poznania się, poprzez zabawę i czerpanie radości z życia. Można 

powiedzieć, że idziemy choćby śladami świętego Franciszka, starając się tworzyć 

braterską wspólnotę na co dzień i od święta, nie dzieląc ludzi na lepszych, 

gorszych, wierzących i niewierzących, znajomych i nieznajomych. Jarmark jest 

propozycją dla każdego. 

 Chciałbym podkreślić, że tak różnorodny program Jarmarku jest zasługą wielu 

ludzi dobrej woli, którzy poświęcili swój czas i środki materialne. Jestem 

zdumiony i zaskoczony odzewem, życzliwością z jaką spotkała się ta inicjatywa. 

W moim odbiorze jest to jasny sygnał, że tego typu wydarzenia są potrzebne. 

Szczerze przyznam, że nie spodziewałem się takiej ilości osób, które aktywnie 

włączyły się w inicjatywę. Początkowy, skromny projekt bardzo rozbudował się, 

dlatego bardzo dziękuję zarówno władzom miasta Kwidzyn i wszystkim ludziom 

dobrej woli, którzy nas wspierają.  

 

- Gdańsk ma swój Jarmark Dominikański, Pelplin organizuje od kilkunastu lat 

Jarmark Cysterski… czy to oznacza, że Jarmark Dorotański powinien na dłużej 

zagościć w Kwidzynie? 

Ks. Ignacy Najmowicz: Pozostawiam to pytanie jako otwarte. Wszystko zależy 
od ludzi, ich pragnień i zaangażowania. Oby wystarczyło tego dobra na długo. 



Serdeczne podziękowania dla wszystkich, którzy pomogli w 
organizacji Jarmarku Dorotańskiego i Bitwy Regionów 

 

Nadleśnictwo Kwidzyn 

NZOZ Św. Łukasza 

MEDWET Przychodnia Weterynaryjna Marty i Mariusza Stachurskich 

Piekarnia Rochna 

Piekarnia Otłowiec Pana Barejki 

Druk Ekspres Sp. z o.o. Joanna Kalinowska 

Zakład Kamieniarski Państwa Paprockich 

Zakład Usług Pogrzebowych KIR Leszek Brodnicki 

Zakład Pogrzebowo-Kamieniarski Bobiński i wspólnicy 

Wolontariusze Hospicjum Św. Łukasza na czele z Prezes Marzeną Szarłan 

Iza Wiśniewska 

Jolanta i Roman Ważni 

Jarosław Mysior 

Tadeusz Łoziński 

Joanna i Piotr Spaczyńscy 

Agnieszka i Marek Browalscy 

Katarzyna Rabcewicz-Poczęsna i Michał Poczęsny 

Prowadzący Wydarzenie: Jarosław Hals 

Sołtys Baldramu Jan Złotnik 

Firma WASKO Dariusz Rostanowski 

EDU-Consulting Anna Wiechowska 

Sklep Odzieżowy Pani Karolina Brzeska 

Pan Józef Popielarski 

Domowy Kościół Parafii Św. Jana Ewangelisty w Kwidzynie 

Wolontariusze Caritas na czele z Panią Ewą Miotke 

NoWyGra Krzysztof Kozłowski 

Członkowie Straży Pożarnej i Straży Miejskiej 

Liceum Ogólnokształcące Mundurowe Spartakus 

Anonimowi Darczyńcy i Wolontariusze 

 

Dziękujemy Wam z serca za poświęcony czas, energię włożoną w 
przygotowania oraz za hojne wsparcie finansowe. Bóg zapłać! 


